
Muistio 2/2010 
 
 
 
Pohjois-Karjalan järjestöasiain neuvottelukunnan (JANE) kokous 
 
 
Aika keskiviikkona 31.3.2010 klo 13.00 – 15.30  
Paikka Pohjois-Karjalan maakuntaliitto, maakuntasali, Siltakatu 2, Joensuu 
 
 
Läsnä (x): 
 
x Timo Puustinen pj  
x Juha Hämäläinen vpj  
§1-7 Pauli Vaittinen  
 
Varsinainen jäsen:   Varajäsen: 
x Vesa Korpelainen   Mirja Huuskonen  
Jari Hurskainen   Arja Makkonen  
Asko Matikainen   Ilpo Jorasmaa 
x Ville Elonheimo (Elina Pajulan sijaisena) Pirjo Myyry  
x Lea Vallius    Kyösti Jaatinen  
Tuija Hänninen   x Anna-Marja Jokiniemi 
Ritva Silvennoinen   Tuula Korhonen 
x Raimo Matikainen   Maija Myller 
Heimo Hassinen   Ensio Larema  
Teija Nuutinen   x Ulla Mänttäri-Tikka 
Teppo Laukkanen   Mervi Kuiri  
x Armi Eskelinen     Raija Korhonen-Pusa  
Tuomo Eronen    Anna Mustonen 
Edo Pennings   Iira Nuutinen 
Jaana Oxén     Onni Voutilainen  
x Lea Lihavainen    Markku Sivonen 
Risto Tarikka    Markku Kejonen  
   
 
x Marjut Arola  
Seppo Tiainen 
Risto Poutiainen 
 
Muut läsnäolijat:  
Tiina Vlasoff § 1-5 
Alain Minguet § 8 



  
 
 
 
 
1. Kokouksen avaus, läsnäolijoiden toteaminen 

Puheenjohtaja Timo Puustinen avasi kokouksen ja todettiin läsnäolijat edellä olevan listan 
mukaisesti. 

 
2. Edellisen kokouksen muistio  

Hyväksyttiin edellisen kokouksen muistio. 
 
3. Palaute RAY-tapaamisesta 

Timo Puustinen esitteli JANE:n työvaliokunnan ja RAY:n edustajan tapaamista 17.2.2010 ja 
käytyä keskustelua (liite). Todettiin, että järjestöjen yhteistyö RAY-hankkeiden suhteen jatkuu to 
14.5.2010 klo 8.30 pidettävällä keskustelutilaisuudella uusien hankkeiden hakemisesta. Merkittiin 
tiedoksi. 
 

4. JANE:n Venäjä-työryhmän työsuunnitelma 
JANE:n Venäjä-työryhmän (JaneVe) pj. Tiina Vlasoff esitteli työryhmän toimintaa ja jakoi 
luonnoksen ryhmän esitteestä. 

 
5. Järjestöfoorumi  

Työvaliokunta ehdottaa seuraavaksi Järjestöfoorumiksi 17.5. ja aiheeksi järjestöjen Venäjä-
yhteistyö, erityisesti kahden Karjalan yhteistyö. Keskusteltiin foorumin sisällöistä. 
 
Päätettiin pitää foorumi tuolloin ja sisällön valmistelua jatketaan Janeven puitteissa. 
 

6. Järjestöpäivät  
JANE:n koulutusryhmä Janeko ehdottaa koulutuksellisten maakunnallisten järjestöpäivien 
järjestämistä pe-la 8.-9.10.2010 Huhmarissa, joka on jo varattu tapahtumaa varten. 
Keskustelussa aiheiksi nousivat mm. maahanmuuttajatyön hyvät käytännöt, Venäjä, järjestöt 
maakunnan voimavarana, yhteiskunnalliset yritykset, järjestö-kunta-yhteistyön käytännöt ja 
työllistäminen sekä se, että JANE:n omat työryhmät antaisivat aiheita. Pyritään saamaan paikalle 
maakuntajohtaja, JANE:n puheenjohtajisto, kunnanjohtajat sekä RAY:n edustaja. 
 
Merkittiin valmistelu tiedoksi ja päätettiin jatkaa valmsitelua JaneKon puitteissa. 
 

7. Maakuntaliiton hyvinvointiohjelman toteuttamissuunnitelman järjestöasiat 
Marjut Arola esitteli järjestöjen näkymistä Totsussa, erityisesti Aktiivinen ja osallinen 
kansalainen –jaksossa. Keskustelussa ehdotettiin näiden indikaattoriksi mm. THL:n aluetiedon 
käyttämistä esim. nuorten ja ikäihmisten tilanteen seuraamiseksi. 
 
Merkittiin tiedoksi. 
 

8. Järjestökummit ja muut toimet maahanmuuttajien ottamiseksi mukaan järjestötoimintaan 
JaneKo ja Pohjois-Karjalan järjestöjen monikulttuurisuusverkosto Move esittävät, että JANE 
viestisi yhdistyksille toimenpiteitä maahanmuuttajien saamisesta paremmin mukaan toimintaan: 
Yhdistykset nimeäisivät kummit jotka pitäisivät huolta yleisistä yhdenvertaisista 
toimintaperiaatteista ja auttaisivat henk.koht. maahanmuuttajia, jotka tulevat toimintaan. Näille 
”järjestökummeille” olisi myös koulutusta.  



Asiaa esittelivät Ville Elonheimo ja Joensuun seudun monikulttuurisuusyhdistyksen 
puheenjohtaja Alain Minguet (diat liitteenä). Keskusteltiin maahanmuuttajista, järjestöistä, jo 
käytössä olevista vastaanottokäytännöistä, osallistumisen ongelmista, tiedotuksen 
selkokielisyydestä jne.  
 
Päätettiin lähettää järjestöille viesti kummeista/vastaanottajista ja muista toimenpiteistä. 
valmistelua jatketaan erillisen työryhmän puitteissa. 
 

9. Muut asiat 
9.1. Rural Transfer Solutions -hanketta esitteli Jaakko Rintamäki. Järjestöille on lähdössä kysely 

joukko- ja palveluliikenteen käytöstä ja tarpeista. Hankkeessa erityisen kokeilun alueina Pielisen 
Karjala ja Hammaslahti. 

9.2. Joensuun taidemuseon aloitetta Luvassa lämpenevää –tempauksesta esitteli Marjut Arola. 
Tempaus ajoittuu Joen Yöhön 27.8.2010 ja aiheena olisi osallisuus ja ilmastonmuutos. Aihetta 
voivat viedä eteenpäin JaneKo ja mm. Joensuun nuorisoverstas. Yhteyshenkilö taidemuseolla 
on Outi Suoranta. 

9.3. Itä-Suomen sosiaali- ja terveyspolitiikan kehittämispäivät Mikkelissä 15.-16.9.2010. 
Merkittiin tiedoksi.  

9.4.  
 

10. Seuraava kokous 
Päätettiin pitää JANE:n seuraava kokous to 10.6.2010 klo 13-15. Aiheena olisi mm. Pohjois-
Karjalan koulutus- ja sivistysstrategia. 
 

11. Kokouksen päättäminen 
Puheenjohtaja päätti kokouksen. 
 

 
Muistion kirjasi 
 

Ville Elonheimo 
neuvottelukunnan sihteeri 


